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România va fi protejata prin decizia Comisiei Europene de stopare a importurilor

de cereale din Ucraina (ministru)

România va fi protejata prin decizia Comisiei Europene de stopare a importurilor de grâu, porumb, rapita,

floarea soarelui si ulei de floarea-soarelui din Ucraina si va primi suma cuvenita pentru a acorda banii

respectivi fermierilor cât mai repede cu putinta, indiferent daca cele patru tari ridica sau nu masurile pe

care le-au luat unilateral, potrivit ministrului Agriculturii, Petre Daea.

 

Acesta a sustinut miercuri o conferinta de presa, la o zi dupa ce a participat la Consiliul Agricultura si Pescuit, de

la Luxemburg.

 

"Comisia a stabilit asa: se interzice importul de produse din Ucraina la urmatoarele: la grâu, la porumb, la

floarea-soarelui, la rapita si apoi si la uleiul de floare-soarelui. Aceasta a fost concluzia la care a ajuns Comisia,

analizând propunerile noastre, solicitarile noastre si interpretând din punct de vedere juridic deciziile care se pot

lua în conditiile permise de Regulamentul European 870, care a instituit aceste norme de liberalizare, norme care

îsi au originea în acordul de asociere semnat de catre Uniunea Europeana si parafat de catre toate tarile membre,

acord de asociere între Uniunea Europeana si Ucraina", a precizat Daea.

 

Şeful de la Agricultura a explicat ca România asteapta ca aceasta oprire a importului sa se faca prin act de catre

Comisia Europeana, care este responsabila în domeniu, iar daca astazi si mâine celelalte tari nu renunta, România

este protejata de decizia Comisiei prin care se instituie interzicerea importului pe teritoriul tarii pâna pe data de 5

iunie.

 

"Se pune întrebarea ce a câstigat România? Da, România a câstigat raspunsul dat de Comisie si asteptam decizia ca

aceasta oprire a importului sa se faca prin act de catre Comisia Europeana, care este responsabila în domeniu - si,

al doilea, sa primeasca imediat suma necesara care îi revine din repartizarea banilor din cei 100 de milioane euro.

Daca astazi si mâine celelalte tari nu renunta, România este protejata de decizia Comisiei prin care se instituie

interzicerea importului pe teritoriul României pâna pe data de 5 iunie. De ce pâna pe data de 5 iunie? Pentru ca

pâna atunci îsi are valabilitate Regulamentul 870 care trebuie modificat si la care vom lucra si vom dialoga în

interiorul Uniunii Europene cu tarile interesate - si spun înca o data cu tarile care sunt afectate, dar în dialog

institutional cu Comisia Europeana, în asa fel încât sa putem proiecta si un drum mai lung de actiune comuna si

instituirea unor reguli comune pentru protejarea pietei de importurile din Ucraina", a adaugat ministrul.

 

El a subliniat ca peste 20 de tari au dat acest mesaj în asa fel încât regula comuna de piata "sa fie pastrata în

integralitatea ei, cu analize secventiale si cu interventii, folosindu-se instrumentele de sprijin care exista la

îndemâna Comisiei Europene".

 

"Oficial am intrat în consiliul de ministri, iar la un punct de ordinea de zi, care nu a fost public, a fost analiza

pietei. Vreau sa va spun ca în discutia pe care am avut-o cu ministrii si modul în care au exprimat acordul pentru a

da sprijinul necesar celor cinci tari a plecat de la faptul ca situatia este grea, ca trebuie sa se ia o asemenea masura

si ca este bine ca toti sa intre în legalitate", a mentionat Petre Daea.

 

Ministrul Agriculturii a precizat ca marti a avut loc o videoconferinta la care a participat si vicepresedintele

Comisiei, care se ocupa de activitatea de comert.

 

"Comisarul a spus foarte clar: sunt doua situatii în care România trebuie sa fie acoperita de decizii ale Comisiei si,

de aceea, va rog pe toti, pe cei care ati luat o asemenea masura, sa renuntati la ea daca doriti sa va dam sprijinul.

Este conditie esentiala - si daca vreti sa introduceti cum este normal regula Uniunii Europene, stiindu-se ca sunteti
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într-o situatie în care legea nu va permite sa luati asemenea decizii, România trebuie ajutata si, în conditiile în care

nu renuntati, României îi dam un alt statut - si anume o protejam noi, prin decizia Comisiei si trimitem banii

imediat României. Aceasta a fost comunicarea vicepresedintelui Comisiei, vicepresedinte care avusese o discutie

cu premierul României", a explicat ministrul citat.

 

El a subliniat ca, în toata aceasta perioada, pozitia sa, interventiile sale, au avut în vedere trei lucruri. "Pe de o

parte, am vrut sa explic foarte clar situatia în care se afla România, în al doilea rând, caracterul de urgenta al

deciziilor pe care trebuie sa le ia Comisia Europeana si în al treilea rând, sa fie România asigurata de decizii legale

pentru a se opri importul la cele cinci produse, urmând ca la celelalte produse sa purtam negocieri în continuare,

dar decizia pentru cele cinci produse sa se ia imediat, stiindu-se ca România este principala poarta de intrare a

produselor din Ucraina, stiindu-se ca România este principala tara producatoare de cereale si seminte de

oleaginoase si ca România este principala tara din Uniunea Europeana cu export din bazinul Marii Negre - si nu în

ultimul rând, România este principala tara care însamânteaza aceste culturi, iar procesul de însamântare este în

plina desfasurare si fermierii trebuie ajutati", a mai spus Petre Daea.

 

Ministrul Agriculturii a precizat ca România cultiva pe terenurile sale 6 milioane hectare cu cereale, cu plante

oleaginoase.

 

"Lucrul acesta este net în favoarea cerintelor noastre privind interventia imediata. Sigur ca a fost si dupa aceea o

întâlnire cu domnul comisar de la Agricultura care ne-a prezentat pachetul de sprijin, spunându-ni-se ca se dau

acesti bani, dar conditia este sa renunte, daca nu, România va fi tratata altfel - si acest acest tratament este imediat

si neconditionat, dat fiind faptul ca România a respectat pe de o parte regulile, pe de alta parte, a facut eforturi

extraordinare, iar fermierii români trebuie sa fie ajutati", a punctat ministrul. 
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